
   J.nr. 12-0174303

   Dato:30. november 2012

Til

Folketinget - Skatteudvalget

L 49 - Forslag til lov om ændring af aktieavancebeskatningsloven, lig-
ningsloven, lønsumsafgiftsloven og forskellige andre love (Skattefrita-
gelse af avancer af selskabers unoterede porteføljeaktier og forhøjelse 
af lønsumsafgiften for den finansielle sektor). 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 5 af 23. november 2012. Spørgsmå-
let er stillet efter ønske fra Mads Rørvig (V).

Holger K. Nielsen

/  Lise Bo Nielsen

Skatteudvalget 2012-13
L 49 , endeligt svar på spørgsmål 5
Offentligt



Side 2

Spørgsmål 5:

Ministeren skriver endvidere i høringsskemaet, som et argument for værnsreglen mod pakning 
af aktier, at det ikke er "utænkeligt at et porteføljeselskab ejer noterede aktier". Ministeren be-
des give et eksempel herpå samt sin vurdering af, i hvilket omfang dette gør sig gældende.

Svar:

Porteføljeselskaber er i lovforslaget ikke begrænset til vækst- og iværksættervirksomheder i 
deres tidlige opstartsfase. Der kan derfor også være tale om virksomheder, der har oparbej-
det et overskud, som ønskes anbragt i børsnoterede aktier. Da der ikke i sig selv er noget 
betænkeligt ved, at en virksomhed ejer noterede aktier, er grænsen for, hvor stor en mæng-
de af børsnoterede aktier, som et porteføljeselskab kan eje, og hvor aktierne i porteføljesel-
skabet stadig kan afstås skattefrit, sat relativt højt. Der er tale om en værnsregel, der skal 
forhindre de mest åbenlyse tilfælde, hvor børsnoterede aktier så at sige ’pakkes ind’ i de 
unoterede aktier. Da forslaget som nævnt ikke er begrænset til nystartede små og mellem-
store virksomheder, vil det være vanskeligt at vurdere, i hvilket omfang porteføljeselskaber 
ejer noterede aktier.   


